
 
 
 

  
       

LVD´s tilläggsyrkande till NI daterat 2023-006-12  
Angelägna frågor som fortfarande är obesvarade i ärendet 
schaktmassor på Rindö.                           

 
Om Vaxholms stad av olyckliga omständigheter har misslyckats med hanteringen av de 
olycksdrabbade schaktmassorna – som idag utgör en olovlig avfalls deponi med stor 
utbredning. Finns det då ett lagutrymme som tillåter SRMH som tillsynsmyndighet att 
underlåta att vidta åtgärder? 
2019 utförde Liljemarks Consulting en konsekvensanalys av överskottsmassor.  
Detta att läsa från undersökningen: 
- Undersökningen visade på halter av framför allt PAHer och tungmetaller över 

platsspecifika riktvärden för KM i 6 av 16 provpunkter i 9 punkter halter över 
Naturvårdsverkets generella riktvärden för KM 
Vidare att läsa in undersökningen Grundvattnet inom Rindö Hamn betraktas som 
icke skyddsvärt i bedömningen. Detta eftersom att grundvattnet ej används som en 
drickvattenresurs i dagsläget. 

 
- Enligt SGU:s brunnsarkiv finns det ett stort antal energibrunnar i närområdet, där 

det omnämns att det är ”osannolikt” att de används som dricksvatten. Hur kan 
SRHM säkerhetsställa att gifter från schaktmassorna inte tränger in i grundvattnet 
och att det inte leder till att människor djur och natur kommer till skada?  
 

- LVD tilläggsyrkande till SRMH är att genomföra provtagning på aktuellt område då det 
gäller vatten, grundvatten, markmiljö samt lakvattenprov vid våtmark då det i 
Liljemarks utredning gjordes avsteg från de generella riktvärdena gällande bland annat 
intag av dricksvatten, skydd av markmiljö samt grundvatten, se Liljemarks utredning.  

 
- LVD menar att det är för många oklarheter över provtagningar och för många avsteg 

är tagna för att lugna medborgarna men framför allt det är vår miljö att värna.   
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